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Biblioteksnamndens mote - protokoll

UPPSALA sammantradesdag zz augusti zo17, Carolina Rediviva

UNIVERSITET Narvarande ledamoter:
Anders Malmberg prorektor, ordforande
Margaretha Andersson, avdelningschef Uppsala universitet musik och museer
Lars Burman, overbibliotekarie
Per Cullhed, utvecklingsstrateg
Marika Edoff, professor i fasts tillstandets elektronik
Kira Stine Hansen, vicedirekt0r Det Kongelige Bibliotek och universitetsbibliotekar KObenhavns
Universitetsbibliatek
Ann-Catrin Wells, vice ordforande Uppsala studentkar
Kerstin Rydbeck, professor vid institutionen for ABM

Anna Wennergrund administrativ chef, adjungerad fran punkt tva

Anna Kviselius bibliotekarie, foretrader SACO

Fia Wolters 1:e biblioteksassistent, foretrader ST/OFR

Angelika Holm, sekreterare

Arenden:

1. Motets oppnande och inledning.
Ordforande halsade valkommen.

2. Val av justeringsperson.

Beslut:

Marika Edoff utsags till justerere.

3. Foregaende protokoll.

Eeslut:

FSregaende protokollgodkandes.

4. Halvarsbokslutet 2017 vid Uppsala universitetsbibliotek.
I nformation:

Anna Wennergrund redogjorde for halvarsbokslutet och Anders Malmgren, ekonom vid UUB deltar.

Det ekonomiska resultatet for det forsta halvaret 2017 ar ett underskott pa -2,7 mnkr, vilket ar en

planenlig resultatforbattring med +1,9 mnkr i jamforelse med samma period 2017. Halvarsresuitatet

paverkas negativt av att en stor del av semestrarna annu inte ar uttagna per den 30/6. Resultatet

exklusive semesterloneskulden skulle ha vats positivt med +1,2 mnkr. Universitetsbiblioteket

kommer att fortsatta arbeta for att minska semesterloneskulden.

Intakterna hat okat med 0,7 mfikr i jamforelse med den 30/6 2016 och det ar framforallt

bidragsintakterna som okat, medan kostnaderna minskat under samma period med 1,2 mnkr pa

grund av att kopta tjanster minskat. Det ar minskade flyttkostnader och allman aterhallsamhet som

ar orsaken till detta.

Prognosen for helarsresultatet uppgar till -4,3 mnkr, vilket ar 0,4 mnkr samre an budgeten som

uppgick till 3,9 mnkr. Det kommer att kravas hart arbete genom att bl.a. inte aterbesatta

pensionsavgangarfor att fa bort det negativa balanserade kapitalet som prognostiseras till -6,9

mnkr, vid utgangen av 2017.
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5. Diskussion om okad finansiering genom externa medel.
Information:

Lars Burman iniedde och berattade om n~gra pagaende projekt och kommande projekt som

finansieras med externs medel;

Stiftelsen Marcus och Amalia Wallenbergs Minnesfo~d, anslag 3 MSEK som finansierar delar av

utstallningssalen vid ombyggnaden av Carolina Rediviva.

Kjell och Marta Beijers Stiftelse, anslag 2,5 MSEK som finansierar mobleringen av konferensrummen

vid ombyggnaden av Carolina Rediviva.

Riksbankens jubileumsfond. Ansokan om finansiering av Projektet The Library of Leufstabruk.

UUB samarbetar med De Koninklijke Bibliotheek, Nationalbiblioteket i Nederlanderna, i Haag.

Projektet arbetar med tillgangliggorande av bibliotekets boksamling for forskningen nationellt och

internationelit. Det (inns aven utmaningar runt sakerheten i biblioteket och miljon runt biblioteket.

Mellan wren 2018 och 2020 har Vetenskapsradet i uppdrag Fran regeringen att bl.a, stodja iSkat

tillgangliggorande och anvandande av forskningsinfrastruktur, UUB ayser soka bidrag dar till

digitaliseringsinsatsertill forskningens nytta — ex. pengar for metodutveckling, digitalisering eller

infrastruktur.

Diskussion:

Ett problem med extern finansiering ar att det aven innebar kostnader for medfinansiering Fran UUe.

Hur ska UUB tanks kring medfinansiering7 Ska UUB soka pengar for det vi vill gora och maste gora7

Fragorna stalldes till biblioteksnamnden. Svaret var att fokusera pa att soka finansiering till de delay

som biblioteket prioriterar hogst och ands ska genomfora. Namnden ser att extern finansiering ska

ses som en medfinansiering och att den ska anvandas for samarbeten och projekt utifran UUBs

innehall och strategi.

UUB sakerstallertillgang till litteratur och forskningsresultat inom det geovetenskapliga omradet pa

SGUs bibliotek och driver medicinska biblioteket i Uppsala och Medicinska fackbiblioteket i Visby.

Fraga om outsourcing hay aktualiserats under sommarmanaderna: Biblioteket pa hogskolan i Gavle

hay fragat om UUB kan to hand om deras elektroniska resurser, avhandlingsproduktion, samt

samarbeta om bibliotekssystem och distansundervisning. Diskussioner fors och namnden staller sig

positiva till att undersoka om samarbetet kan utvecklas.

6. Att salja bibliotekstjanster och samarbete med andra bibliotek vid

Kopenhamns universitetsbibliotek.
Information:

Kira Stine Hansen foredrar inledningsvis hur struktur och organisation ser ut i Danmark, fran

departementen for hogre utbildning och forskning samt for kultur ner till universitetsbiblioteken

inklusfve det kungliga biblioteket och Kopenhamns universitetsbibliotek, for att sedan beratta om de

bibliotekstjanster Kopenhamns universitetsbibliotek saljer och vilka samarbetsavtal de hay.

Biblioteksnamnden replikerade med fragor och diskussion.

7. Verksamhetsplanering 2018-2020.
Lars Burman redogor for arbetet med UUBs verksamhetsplaneringsprocess. Han hay tillsammans

med de Tyra avdelningscheferna vid universitetsbiblioteket arbetat med prioriteringar utifran mal-

och strategidokumentet for att pa sa satt paborja verksamhetsplaneringen for 2018-2020. Hela

chefsgruppen kommer under augusti att arbeta vidare med att konkretisera

verksamhetsplaneringen, Darefter kommer verksamhetsplanen att tas upp for beslut i

biblioteksnamnden den 3 oktober. Budgeten for 2018 kommer sedan att utformas utifran

verksamhetsplanen.

Lars Burman pratade ocksa om att det ar viktigt for framtiden att to reds pa och se UUBs roll i det

nationella och internationella bibliotekslandskapet.

Diskussion:

Digitaliseringstakt och resurser boy kunna samordnas i forhallande till eventuell extern finansiering.

O rg a n i s a t i o n s/ VATn r:
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Medarbetarskap, chefsutbildningar och kunskapshbjande aktiviteter bor inga for att bredda

kompetensen hos UUB och personalen.

Hur nara till taket pa medfinansiering ar ni (UUB)7 Svar: Det finns marginal men vi maste hushalla

med pengarna for projekt som vi behover genomfora.

Detaljdiskussioner om vad som kan digitaliseras maste till.

Ett medskick till UUB ar att man maste tanks over vad man behoverjobba med.

Traditionellt biblioteksarbete far i~te glommas bort.

8. Diskussion om strategiska lokalfragor.
Lokalkostnaderna utgor mer an en femtedel av bibliotekets kostnader i jamforelse med hela

universitetet dar lokalkostnaderna utgor en tiondel av omsattningen. Det ar darfor strategiskt viktigt

att lokalerna anvands effektivt och att en Iangsiktig plan finns for bibliotekets framtida

lokalanvandning.

Diskussion:

Ska UUB finnas i de lokaler som UU ands hyr av Akademiska hus och Statens fastighetsverk eller ska

andra lokaler anvandas som magasin som ofta ar billigare7 Samtal om olika losningar som varit och

ar i UUB och utanfor UUB.

Carolina Rediviva som studiemiljo.

Anna Wennergrund ingar i UU strategiska lokalgrupp. Gruppen pianerar for hur lokalfragor ska losas

ar 2050. Det ar ett for langt perspektiv for UUB, som behover planers for och genomfora

bibliotekets lokalfraga i nartid.

Lokaler inom UU inkiusive UUB handlar ocksa om studenternas arbetsplats. Att komma ihag ar att

resurserna for lokaler blir inte storre aven om antalet studenter okar.

Det nybyggda Segerstedthuset medforrotation inom UU och i den kan lokaler bli lediga pa olika hall

inom UU.

Segerstedthuset arkivlokaler kan om mojligt bli utrymme att anvanda for UUB.

9. Organisation fran 1 januari 2018 och medarbetarundersokning.
Lars Burman berattar om den verksamhetsanalys han gjort och det underlag for risk- och

konsekvensanalys infSr organisationsf&randring 1 januari 2018. Han presenterar en skiss pa ny

organisation.

Chefen for administrativa funktionen har blivit erbjuden ett annat arbete och slutar 8 September.

och med det kommer en vikarierande administrativ chef anstallas tills den nya rollen i den nya

organisationen bitradande OB tiilsatts.

Lars presenterar medarbetarundersokningens resuitat for biblioteksnamnden dar merparten av

parametrarna lyser gront. Ledarskapet har det storsta utvecklingen framat, medan organisation ar

det omrade dar utvecklingsinsatser maste fortsatta,

10. Kommunikation mellan institutioner och biblioteket
Cecilia Peterson, enhetschef p~ Carolina- och Karin Boye-biblioteket berattar hur bibiioteket arbetar

for att framja kommunikationen med institutionerna och besokarna.

Nagra aktiviteter:

Karleksbrev alt. ayskedsbrev Fran besokare

Forskarkontakter— UUBs betydelse av forskarmiljon?

Natutbildningar

UUB har blivit en integrerad del i en kurs i musikvetenskap.

Pubiicering av forskningsresultat. UUB har stottat arbetet med att fa forskare att anvanda Wikipedia

som en kanal for att kommunicera sin forskning. 011e Terenius anstalldes av UUB, 20 % med anslag

fran Vetenskapsradet.

Labb- och larmiljoer ar pa gang vid Angstrom och Ekonomikum.

Ett tydligt meddelande fran anvandarna ar att fler och andamalsenliga fysiska platser, studieplatser,

eftersoks.

OrganisationsNATnr:
202100-2932
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11. SwePub, DIVA och bibliometri
SwePub ar en soktjanst for vetenskapliga publikationer vid Svenska larosaten som administreras av
Kungliga Biblioteket. DIVA (Digitala Vetenskapliga Arkivet) ar ett konsortium for digital publicering
och registrering av vetenskapliga publikationer som leds av UUB och har idag 45 medlemmar.

Aina Svensson, enhetschef for enheten for digital publicering, berattar om DiVA-konsortiet och dess
anvandare och kopplingen till SwePub.

UUBs forsta bibliometriker och nyanstallda, Daniel Wadskog, presenterade Sig,

12. KoF 2017.

Biblioteksnamndens ordforande Anders Malmberg som tillika ar projektledare, for KoF17,
presenterade arets resultat. Sammanfattningen for biblioteket ar att betyget for

universitetsbiblioteket ar gott och att forskarna anser att de har ett bra stSd fran UUB.

13. Rapport fran biblioteksraden.

Rapport fran rad TekNat, Marika Edoff:

Rad TekNat har inte haft nagot mote sedan foregaende biblioteksnamnd.

Amne som diskuterats och for kommande moten:

Mediafagor.

Rapport Fran rad HumSam, Kerstin Rydbeck:

Rad HumSam har inte haft nagot mote sedan foregaende biblioteksnamnd.
Amne for som diskuterats och for kommande moten:

Bevarandepolicy.

Rapport fran rad MedFram, Gunilla Sundstrom, ledamot fran UUB i radet:

Ny ordforande i r~det ar Ingrid Nylander.

Amne som diskuterats och for kommande moten:

Elektronisk kurslitteratur och hur vi ska jobba med det. Det ger andra kostnader.

Lokaler.

Bevarande strategi.

FSrvary och fbrnyelse.

Mal mot Open access.

Verksamhetsutveckling.

14. Information.

• Fundraising.

UUB har under ht 2017 fatt finansiering Fran universitetsdirektoren pa arbete med

fundraisingkampanj infor400-arsjubilet.

• Nationella satsningar pa digitalisering.

Litteraturbanken har varit pa besok och ett samarbete med Alvinpiatformen kommer paborjas.

• Ombyggnaden av Carolina Rediviva.

Rivningsarbetet ar snart klart, Sh-bygg startar darefter ombyggnaden.

• Almedalsbiblioteket, projektledare.

Johanna Hansson, Uppsalas forra stadsbibliotekarie, ar anstalld projektledare och ska arbeta med

utveckling av verksamheten.

• Arkivet.

UUB och central arkivet vid UU foreslas ga samman och en risk- och konsekvensanalys kommer att
genomforas for detta den 24 augusti.

• Besok och utlan.

Bekymmer: Turister fragar efter Silverbibeln. Den finns under ombyggnaden endast som digital
utstallning.

UUB drar ner pa VIP-besok under ombyggnadsperioden,

OrganisationsNATnr:
202100-2932
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Nu ar det all time high pa utlan fran UUB till utstallningar in- och utrikes. Kulturarvsavdelningen fsr

manga forfragningar. Det kostar inget for UU, men har ett stort varumarkesvarde.

15. Kommande moten och ayslut.
Nasta mote 3 oktober kl. 09:30-12:00 i Segerstedthuset, PLA 00 207 Nornan.

Sista motet for aret ar 1 december kl. 09:30-12:00.

Ordforande

Anders Malmberg

Sekreterare Justerare
Elektroniskt underte<knad av

M ^~ ~' ~^, Marika Edoff
(A C,1 SN: rn=Madka Edoff,o=Uppsala

/ ~j Universitet, ou-Institutionen (br
/, ,~ /' ~ $ ~ Teknikvetenskaper/fTE,
j̀ , , t `~ ~ ~ ~~ f !t emaikmarjka.edoff@angstrom.uu.
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Angelika Holm Marika Edoff
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